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Jewish students from Galicia at the Vienna Export Academy and College for World Trade (1898–1938). List of names and
historical contextualization

 
in German:
Jüdische Studierende aus Galizien an der Wiener Exportakademie und Hochschule für Welthandel (1898-1938). Namentliche Erfassung und
historische Kontextualisierung

Project

 

Description

The aim of the project is to record the names of the Jewish students from Galicia who were enrolled at the Imperial and Royal Export Academy
and its successor, the University of World Trade. At the same time, the history of these students, who made up a considerable part of the student
body of the Export Academy and World Trade University until well into the 1920s, is to be researched up to the complete exclusion of Jewish
students in the wake of the Anschluss of Austria. With a view to the events of 1938, the proposed project offers the opportunity to complement
the memorial project that the Vienna University of Economics and Business Administration has been running since 2013 in honor of the victims
of Nazi persecution. The project is based on a cooperation between an Austrian and a US-American institution: At the Institute for Economic and
Social History of the Vienna University of Economics and Business Administration, the students concerned are being researched on the basis of
the surviving holdings of the University Archives of the Vienna University of Economics and Business Administration. The data obtained in the
process and the scans provided are made available to the public in a database set up and maintained by the non-profit organization Gesher Galicia
(Los Angeles). An academic publication will summarize the results of the project.

in German:
Das beantragte Projekt hat zum Ziel, die jüdischen Studierenden aus Galizien, die an der k.k. Exportakademie und deren Nachfolgerin, der
Hochschule für Welthandel, inskribiert waren, namentlich zu erfassen. Zugleich soll die Geschichte dieser Studierenden, die bis weit in die
1920er-Jahre hinein einen beträchtlichen Teil der Studierendenschaft von Exportakademie und Welthandel ausgemacht hat, bis zum gänzlichen
Ausschluss der jüdischen Studierenden im Gefolge des „Anschlusses“ Österreichs erforscht werden. Mit Blick auf die Ereignisse des Jahres 1938
bietet das beantragte Projekt die Möglichkeit, das Gedenkprojekt zu ergänzen, das die Wirtschaftsuniversität Wien seit 2013 zu Ehren der Opfer
nationalsozialistischer Verfolgung betreibt. Das Projekt beruht auf einer Zusammenarbeit zwischen einer österreichischen und einer US-
amerikanischen Einrichtung: Am Institut für Wirtschafts- und Sozialgeschichte der WU Wien werden auf der Grundlage der überlieferten
Bestände des Universitätsarchivs der WU Wien die betreffenden Studierenden eruiert. Die dabei ermittelten Daten sowie bereitgestellte Scans
werden der Öffentlichkeit in einer Datenbank zur Verfügung gestellt, die von der Non-Profit-Organisation Gesher Galicia (Los Angeles)
eingerichtet und betreut wird. Eine wissenschaftliche Publikation fasst die Ergebnisse des Projekts zusammen.
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in German:
Wirtschaftsuniversität Wien - Institut für Wirtschafts- und Sozialgeschichte
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Please note

The project contents and descriptions are based primarily on the submissions of the project applicants. These submissions are edited for
publication and translated into English. Although it is subjected to rigorous checks, the National Fund does not guarantee the accuracy or
completeness of the information provided.


